
Angličtina 7.A   25. -29. 5. 
 

 

1) Tvoření záporu  v minulém čase 

Stejně jako u přítomného času prostého tak i u minulého prostého potřebujeme pro 

vytvoření záporu a otázky pomocné sloveso DO, ale v minulém čase, takže DID. V 

anglické větě nejsou dva minulé tvary za sebou, takže při použití DID se významové 

sloveso vrací do infinitivu: 

I liked ice-cream.  

I didn’t like ice-cream. (did+not = didn’t) ne didn’t liked 

  
2) Tvoření otázky v minulém čase 

Otázku začínáme vždy slovesem  (pokud nemáme Wh- slovíčka, why, what, atd), v 

tomto případě opět pomocným slovesem DID. A protože minulost už máme zase 

vyjádřenou tím DID, vrací se sloveso do infinitivu. Takto: 

He liked ice-cream. 

Did he like ice-cream? Ne Did he liked 

A krátká odpověď? Čím se ptám, tím odpovídám, takže: Yes, he did. No, he didn’t.  

 

3) Teď si porovnáme přítomný čas s minulým: 

 
Present simple (přítomný) Past simple (minulý) 

I usually watch TV. I watched TV yesterday. 

I don’t watch TV.  I didn’t watch TV. 

Do you watch TV?  Did you watch TV? 

Yes, I do. Yes, I did. 

No, I don’t. No, I didn’t.  

  

She loves animals. She loved animals. 

She doesn’t love animals. She didn’t love animals. 

Does she love animals? Did she love animals? 

Yes, she does. Yes, she did. 

No, she doesn’t. No, she didn’t.  

 
 



4) Přelož do sešitu nebo sem do pracovního listu tyto skupinky vět. Pomoz si 

tabulkou v bodě 3: 

 

a) Jane studovala.    Jane studied. 

Jane nestudovala.    Jane didn’t study. 

Studovala Jane? 

Ano, studovala. 

Ne, nestudovala. 

 

b) Pracovala (ona) v hotelu. 

Nepracovala v hotelu. 

Pracovala v hotelu? 

Ano, pracovala. 

Ne, nepracovala. 

 

c) Včera jsem poslouchal/a rádio.   I listened to the radio yesterday.  

Včera jsem neposlouchal rádio. 

Poslouchal jsi (ty) včera rádio? 

Ano, poslouchal. 

Ne, neposlouchal.  

 

 

5) Podívej se znovu na článek o Jane Goodall (str. 118). Přečti si článek ještě jednou 

nahlas a tentokrát zkus dát všechny věty do minulého času. Nezapomeň, že sloveso 

BE (být) nepotřebuje pomocné sloveso DID. (I was at school. I wasn’t at school. We 

were at home. We weren’t at home). Přepiš druhý odstavec v záporu do školního 

sešitu. Tady je ukázka z 1. odstavce jak: 

Jane wasn’t born in London. When she was a child, she didn’t love animals. Her 

favourite books weren’t about …..   

   

Těším se na vaše práce na   jitka.fikejsova@zsvelesin.cz  

 

S pozdravem Fikejsová 
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